
 

 

Rosmus Skole – Rosmus Børnehus 
Forældrevalgte Børnehus: Daniel Stokholm, Helle Vinge 
Forældrevalgte skole: Mette Platz, Niels Arentzen, Robert Boye Andersen, Pernille Clemmensen 

Poulsen  og Lars Vinther Pedersen. 
Medarbejderrep. Birthe Grauballe, Mathilde Hedegaard, Marianne Wilson 
Elevrep. Simon 7B, Hannah 8B, Anne 9A 
Gæster Sidsel L Andersen, Rikke L Schmidt 
Ledere Lars Robdrup, Ole Bønke, Jesper Kjær-Appelt 

Møde i Fællesbestyrelsen  
05.12.2019 kl. 17:30-19 på Rosmus Skole 

- i forlængelse af mødet serveres lidt julemad 
Fraværende/afbud: Mette 
 
1. 
17:30 

Informationer 
Elevrådet holder fast i juletraditionerne, så vi har følgende ting på programmet i julen; 
julepyntekonkurrence i klasserne, kagekonkurrence, fælles julekugle pynt med 
makkernavne, nissehue dag. 
Mandag 2/12 julesange og pebernødder fra morgenstunden foran skolen arr. af 
lærere/pæd. 
Finanslov sikrer lidt penge til pædagoger Børnehus og minimumsnormeringer 2025. 
Finanslov styrker skolen med 275 mio (1,9 til Syddjurs). Fra næste år ca 3,1 mill til 
dagtilbudsområdet. 
Infomøde skolestartere onsdag 11/12 kl. 17. Pt. 22 skolestartere fra Børnehuset. 
 

2. 
17:35 

Styrket lærerplan Børnehuset (bilag) 
Orientering om proces og hvor langt vi er. 
Hvor ønskes bestyrelsen særlig inddraget? 
Jesper redegjorde for den foreløbige proces. Det kommende indhold vil blive 
præsenteret løbende. 
Idebank til f.eks. arrangementer inde eller i huset – lokale handlende – gårdmænd 
etc. 
Bestyrelsen er inviteret til at deltage i det videre forløb. 
 

3. 
17:45 

Børnenes mapper (børnehus). 
Drøftelse. Skal de fastholdes, eller? 
Jesper stillede som forslag, at mapperne udfases – og at AULA anvendes som 
platform i forhold til billeddeling. – der vil blive kørt en forsøgs/testperiode. 
Der var stemning for, at der fortsat samles nogle tegninger/produktioner ind – men at 
arbejdet med mappen nedtones. Børnehuset finder en løsning pba. bestyrelsens 
input. 
 

4. 
17:55 

Trafik 
Evaluering af forsøg onsdag med ensretning af trafik. 
Evt. nyt fra Syddjurs Kommune? 
Forsøget fra den 4/12 i forhold til at ensrette indkørselsforholdene forløb positivt. Der 
arbejdes videre med en mere permanent skiltning i dialog med Veje og Trafik. 
Ind- og udkørsel ensrettes fra mandag. 
 

5. 
18:15 

Buget 2020 Syddjurs Kommune 
Orientering om nyt vedr. udmøntning budget. 
”Pengene følger eleven”. 
Der har været mange modeller i spil. På mødet 2/12 forkastede F & I udvalget de 
fremlagte modeller. Det er besluttet, at tilbageførslen af midler fra Pindstrupskolen 
først sker gennem afgang af elever fra skolen (og altså ikke ift. nuværende elever). 
Udvalget ønsker også en beskrivelse hvilke elever, der er undtaget betaling og hvilke 
der betales for. 



 

 

Bestyrelsen vil løbende blive orienteret om udviklingen. 
 

6. 
18:35 

Parkourbanen 
Rasmus (legepladskyndig fra Syddjurs) og repræsentant fra Maxiplay (leverandør) vurderer 
fortsat, at der ikke i konstruktionen/opbygningen er noget der skulle være særligt farligt. 
Hvis man skulle bygge det i dag ville man gøre det anderledes, men det er ikke et 
sikkerhedsspørgsmål. 
Maxiplay vil levere et udkast til ”god og sikker adfærd” på parkourbanen. 
Det vil vi bringe i spil i klasserne i sammenhæng med instruktion. 
Det er også en vurdering, at skift af underlag til faldgrus (med store korn, der ikke kan hænge 
fast i sko etc.) vil højne sikkerheden. 
Det vil kræve grus til de ca. 100 m2 (måske kan vi nøjes med udvalgte steder?) i 30 cm 
dybde, men også at der graves øverste lag jord væk.  
 
Lokale sponsorer og kræfter fra bestyrelsen har tilbudt at levere faldgrus og lægge det på 
plads under banen. Det tilbud har vi takket ja til. Arbejdet udføres i den kommende tid. 
Der kan fortsat komme uheld, men faldgrus vil forbedre sikkerheden kraftigt. 

 
7. 
18:40 

Pjece kost og motion 
Lars VP har lavet forslag til pjece.  
Bemærk at vi endnu ikke har udarbejdet et egentligt princip. 
Drøftelse og beslutning om næste skridt. 
 
Til orientering er indsat fra tidligere referater: 
Syddjurs Kommune har netop vedtaget en overordnet mad- og måltidspolitik. Denne skal udmøntes i 
handleplaner på alle enheder i løbet af 2019. 
Referat fra mødet 10/1 2019: 

Gruppearbejdet tog udgangspunkt i de ovenstående bilag – det forventes, at skolen på baggrund af den 
nye mad- og måltidspolitik skal formulere nye principper for området. Den indledende drøftelse 
omhandlede det generelle niveau af sukkerindtagelse i skole og Børnehus. Drøftelse af de næste skridt i 
forhold til en reduktion af sukkerniveauet i de tilbud, vi giver vores børn. 
Vi har besluttet, at der ikke serveres sukker til de mindre børn i institutionens daglige tilbud til børnene. 
Samtidig vil der være få dage i forbindelse med arrangementer, hvor der serveres sukkerholdige 
fødevarer. 
Samtidig skal der udarbejdes ideer til reduktion af sukkerindholdet i de produkter der serveres i Tidlig 
SFO og SFO. 
Robert fremlagde ide om billedkampagne i forhold til de gode eksempler. 
Til næste møde udarbejdes indledende forslag i forhold til principper og indsatsplan ved nedsat udvalg 
(Robert og Lone) 
Referat fra møde 7/2: 

Fortsat drøftelse pba udkast fra Robert og Lone. 
Det blev foreslået, at gå videre med en dialog med forældrene i forhold til institutionens brug af sukker - 
og de madpakker som børnene gives med hjemmefra. 
Debatten genoptages på næste møde – efter Jesper og Marianne har undersøgt forholdene nærmere. 
Til næste drøftelse vil der blive forelagt en oversigt over de aktuelle begivenheder i Børnehuset, hvor 
der serveres sukker. 
Referat fra møde 7/3: 
På baggrund af forslag fra Børnehuset vedtages en udmøntning af kostpolitikken ift. sukker i 
Børnehuset. 
Lars R renskriver. Træder i kraft pr. 1/4. 
Info til forældre i månedsbrevet april 

Vuggestuen: Serverer morgenmad uden sukker. Der tilbydes havregrød med en smørklat. Brød med 
smør, smøreost eller leverpostej. 
Børnehaven: Børnehaven serverer havregryn og havregrød. Der er mulighed for en smule sukker 
(styres af de voksne/Personalet). Brød med smør, smøreost eller leverpostej. 
Generelt: I særlige situationer/højtider/arrangementer et par gange om året kan vi udlevere 
sukkerholdige madvarer. 
Vi stopper servering af saftevand. På hede dage er der dog mulighed for at give børnene saftevand (ift.  
salt-, sukker- og væskebalancen). 

Referat fra møde 25/4: 

Bestyrelsens beslutning vedr. sundhed & kost i Børnehuset er udmeldt til forældrene. Der har endnu 
ikke været kommentarer. 
Lars redegjorde for elevrådets mandat fra klassetilbagemeldingerne. I bestyrelsen blev det diskuteret 
hvordan sukker procenten fortsat kan nedbringes – samtidig bør der lægges vægt på, hvordan vi kan 
øge procentdelen af økologiske bestanddele i bodens tilbud- ligeledes vil der arbejdes for, at Boden 
også har kødløse retter/dage. 
Endvidere blev den gratis morgenmad drøftet i forhold til sortiment og sukkerindhold. 



 

 

Der er ønske om, at bevare fredagens tilbud om eftermiddagssnack i boden. 
Forslag om kostkampagne/pjece udarbejdet af skolebestyrelsen i forhold til kostpolitik og den gode 
madpakke. Der blev nedsat projekt gruppe med Pernille, Robert, Jesper, Lars V. og Mette. 
Skolen arbejder videre med abonnementsordning. 
I boden har vi gjort følgende: Yoghurt er fjernet fra morgenbordet, der afprøves kødfrie retter og økologi 
opprioriteres på grønt og mejeri. 
Det har haft en mærkbar negativ effekt på antallet af elever, der spiser morgenmad at yoghurten er 
fjernet. Vi følger udviklingen over sommeren. 
Abonnements ordning afventer god praktisk løsning og næste skoleår. 
Der arbejdes fortsat på pjecen 
Referat fra møde 7/11: 

Rikke meldt sig til arbejdsgruppe til gennemskrivning/redigering handleplan. 
Referrat fra møde 5/12: 

Pjecen redigeres og opdateres på baggrund af de sidste drøftelser (Lars P + Rikke). Færdiggøres 
næste møde. 

 
8.  
18:55 
 

Tilbagemelding dialogmøde dagtilbud tirsdag 3/12 
Kort orientering 
Jesper orienterede om indholdet af drøftelserne – primært omkring mulighederne for 
et fælles forældrebetalt madtilbud. 
 

9. 
18:59 

Kalender og indhold kommende møder 
Torsdag 16/1 kl. 19-21 (bestyrelsesmøde) 
Torsdag 30/1 kl. 7:30 Trivselsarr. Skolen 
Fredag 31/1 kl. 13:30 Trivselsarr. Børnehus 
Torsdag 6/2 kl. 17-20 skolefest 
Torsdag 27/2 kl. 19-21 (bestyrelsesmøde) 
Lørdag 21/3 kl. 10-22 Rock i Rusk 
Torsdag 2/4 kl. 19-21 (bestyrelsesmøde) 
Torsdag 30/4 kl. 19-21 (bestyrelsesmøde) 
Torsdag 11/6 kl. 19-21 (bestyrelsesmøde) 
 
Indhold kommende møder: 
Styrkede læreplaner børnehus (feb/marts) 
Principper løbende (jf. prioritering fra 13/12 2018). Pt. ”børn i bevægelse”. 
Hvordan laver vi beretning til forældrene? 
Drøftelse af hvilke emner og sager vi som skole/børnehus kan/skal støtte. 
Færdiggøre kostpolitik 
Børnehus fysiske rammer/udeområder 
 

10. 
18:59 
 

Evt. 
Der spørges til mulighederne for at søge private fonde og indsamlinger til etablering 
af f.eks. legeområder, aktivitetsanlæg mm. Det er en mulighed som vi også tidligere i 
enkelte tilfælde har gjort brug af. Sig endelig til hvis der er gode ideer/muligheder. 
 

 


